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Dr. Zhang received his bachelor degree in Chinese 
medicine from the Guangzhou College of Traditional 
Chinese Medicine, now the Guangzhou University of 
Traditional Chinese Medicine in 1987. He then went to 
Australia and studied in the University of Sydney to 
obtain his PhD degree in neuroscience in 1993. He 
worked at the University of New South Wales as a post-
doctoral research associate in sensory physiology, and 
then joined the University of Technology, Sydney as a lecturer in acupuncture in 1996. 
In 1998, he moved to the Hong Kong Baptist University and took part in establishing 
the first Chinese Medicine undergraduate program in Hong Kong. He served as the 
Director of Master of Acupuncture and Moxibustion Programme in 2015-2019, and 
developed the first course that integrated Chinese medicine health cultivation and 
lifestyle medicine in 2018. Dr. Zhang's current research areas include clinical trial study 
of acupuncture efficacy, pain management and TCM telehealth (e.g., non-invasive 
detection and management of diabetes using smartphones). He is also a seasoned 
practitioner of acupuncture and Chinese herbal medicine. He is on the editorial 
committee of World Journal of Acupuncture-Moxibustion, Medicine, and Journal of 
Alternative, Complementary & Integrative Medicine. 
 
張世平博士 1987 年畢業於廣州中醫學院，即現在的廣州中醫藥大學。1993 年於澳洲

悉尼大學獲神經科學方面的博士學位。其後曾於新南威爾士大學生理及藥物學院從事

博士後研究，並於 1996－1998年執教於悉尼科技大學。1998年到浸會大學參與建立

香港首個中醫學位課程。張博士目前的主要研究領域包括針灸對痛症的治療和針灸療

效的臨床驗證，中醫食療養生等。他同時從事中醫臨床工作，是《世界針灸雜誌》的

編委。張博士亦於 2015 年出任針灸學碩士學位課程主任。 
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Patents 
 
1. 王之纯，张世平；基于神经网络的舌象的识别方法、装置和计算机设备

CN202210454499.8. Granted 29 May 2024; China National Intellectual Property 
Administration.  
 

2. 张世平, 血液中糖化血红蛋白成分值预测方法、装置、计算机设备和存储介质 (Zhang 
Shi Ping; Method, device, computer equipment and storage medium for prediction of 
glycated haemoglobin component in blood). Publication/Patent Number: 
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